
Kjære kolonihageeiere! 
 
Jeg har den store æren av å henvende meg �l dere for første gang i min rolle som generalsekretær 
med ord for årets slut.  
Eter at vår kjære Malou Weirich gikk av i midten av året eter mer enn tre �år i denne s�llingen, ble 
jeg utnevnt �l ny generalsekretær av generalforsamlingen i Fédéra�on Interna�onal. Det er en 
oppgave som fyller meg med stolthet, men også med ærefrykt og respekt, for det er virkelig store sko 
jeg skal fylle.  
Likevel gleder jeg meg veldig �l å ta fat på denne u�ordringen �l beste for den internasjonale 
kolonihagefamilien.  
 
Vi kolonihagefolk har all�d spilt en vik�g rolle i byene, selv om det �l �der har gåt i glemmeboken. I 
krigs�der og eter krigen var vi garan�ster for forsyningen av befolkningen, og kolonihageparseller 
fantes overalt i byene. Eter at krigens store prøvelser var overvunnet, endret også parsellhagene seg 
og ble i løpet av �årene i mange land mer og mer rekreasjons- og fri�dshager. Men også denne 
formen endrer seg mer og mer.  
 
I dag er kolonihagene våre så mye mer og kan ikke setes i bås: 
De er �lfluktssteder for mange ulike dyre- og plantearter som ville hat det mye vanskeligere uten 
parsellhager i byene.  
De er byenes grønne lunger, og selve eksistensen av dem bidrar �l å redusere den urbane 
oppvarmingen. 
De er klasserom som bringer barna våre nærmere naturen.  
De er supermarkeder der de beste og sunneste fruktene og grønnsakene kan dyrkes.  
De er treningssentre og livsveiledere i et.  
De er rekreasjonssteder for hele bybefolkningen.  
De er steder der mennesker møter hverandre.  
 
Parsellhagene våre er alt dete og mye mer, og det må vi ikke glemme.  
 
Parsellhagene er levested for et stort antall dyr og planter fordi vi parsellhagedyrkere sørger for at 
hagene våre forvaltes på en miljøvennlig, plantevernmiddelfri og bærekra�ig måte. På den ene siden 
for oss selv, men selvfølgelig også for generasjonene eter oss, slik at vi kan eterlate dem et miljø 
som er verdt å leve i. Det er ikke �lfeldig at det biologiske mangfoldet i parsellhager er langt større 
enn i andre offentlig �lgjengelige områder i byene. Vi har dyrket parsellhagene våre i over 100 år og 
har derfor kompetanse på hvordan vi kan forvalte hagene våre på en bærekra�ig og miljøvennlig 
måte.  
 
Ved å gi et mangfold av planter plass �l å vokse i hagene våre, bidrar parsellhagene �l et bedre klima i 
byene. Spesielt i en �d med klimaendringer og global oppvarming er det bidraget vi kolonihageeiere 
kan gi her uerstatelig. Dete er et av de vik�gste argumentene for å hindre at kolonihagene blir 
presset ut av byene og ut i periferien. For det er netopp i byene, der det o�e ikke er så let å finne 
noe grønt, at parsellhagene våre kan bidra �l å motvirke oppvarmingen av byene.  
 
Parsellhagene våre gir oss muligheten �l å dyrke vår egen frukt og våre egne grønnsaker og �l å gi 
denne kunnskapen videre �l barna våre. Det å vite nøyak�g hvor de høstede produktene kommer fra 
og hva de har blit behandlet med, har en nesten uvurderlig verdi. Sammen med innhøs�ngen vet vi 
også hvordan vi skal konservere maten, noe som o�e omtales som "eldgammel" kunnskap. Men selv i 
krise�der kan avlingene fra parsellhagene gi lindring i vanskelige situasjoner.  
For ikke å snakke om de helsemessige fordelene ved kolonihagearbeid. Mosjon i seg selv er allerede 
sunt, og å gjøre dete i frisk lu� øker denne verdien enormt. En rekke studier har vist at hagearbeid 
ikke bare har en posi�v effekt på den fysiske helsen, men også på den mentale helsen.  
I kolonihagen forsterkes denne effekten av miljøet som kolonihageforeningen �lbyr.  



For vi må ikke glemme én �ng: 
Kolonihageforeningene er en del av en utpreget sosial bevegelse. Folk møtes i foreningen, snakker 
sammen, utveksler erfaringer og hjelper hverandre. Det mange mennesker mangler i storbyens 
anonymitet, finner de i kolonihagene. Et nabolag der folk tar vare på hverandre, der de hjelper og 
støter hverandre, et sted å møtes og leve sammen.  
Det må vi ikke glemme, heller ikke i disse �der, når moteord som klimaendringer, global oppvarming, 
men også priss�gning og inflasjon sprer frykt overalt.  
 
Samarbeid er også et av de mange posi�ve aspektene ved de internasjonale kolonihagermøtene i regi 
av Fédéra�on Interna�onal. De internasjonale møtene er preget av en posi�v vilje �l å samarbeide for 
å fremme kolonihagebevegelsen.  
Selv om parsellhagene våre er forskjellige fra land �l land, jobber vi alle hardt for å gjøre 
parsellhagebevegelsen synlig på nasjonalt og internasjonalt nivå og for å synliggjøre verdien av den 
for folk som ikke er parsellgartnere.  
Sammen kan vi oppnå så mye mer for kolonihagefamilien vår enn hver for oss.  
 
I tråd med denne refleksjonen over hva vi har �l felles, ønsker jeg deg og dine nærmeste en rik�g god 
jul og alt godt og sunt for det nye året 2024.  
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